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Advocaten in protestmars:
‘De grens is bereikt’
JANTIEN DE BOER

‘De grens

Ruim driehonderd advocaten uit
heel Nederland schreden maandag
in een rouwstoet naar de rechtbank
in Amsterdam. In Utrecht pleitten
raadslieden uit protest zonder toga,
en in de Groningse rechtszaal wilde
advocaat Mathieu van Linde gekleed
in een ,,regenpak-toga tegen het gu-
re weer uit Den Haag’’ zijn pleidooi
houden. Dat werd hem verboden,
waarna hij eieren voor zijn geld koos
en zijn echte toga aantrok.

Advocaat Arthur Scholtmeijer uit
Heerenveen ging samen met kan-

LEEUWARDEN - Advocaten voer-
den maandag actie tegen kortings-
plannen van staatssecretaris Fred
Teeven. Raadsman Arthur Scholt-
meijer: ,,Het is om te janken.’’

toorgenoot Anton de Haan naar de
demonstratie in Amsterdam. ,,De
grens is bereikt’’, zegt hij. ,,Ik over-
weeg sterk om met mijn strafprak-
tijk te stoppen.’’

Het uurtarief voor prodeo strafza-
ken bedraagt nu nog €104. Staatsse-
cretaris Teeven wil dat tarief terug-
brengen naar €70. Lastige bijkom-
stigheid is dat strafadvocaten voor
de eerste 24 uur werk aan een zaak
niet meer dan €800 mogen declare-
ren. Scholtmeijer: ,,Dat is €33 per
uur. Daar kun je geen praktijk van
draaien.’’

Het gaat de actievoerders overi-
gens niet alleen om geld, aldus de
raadsman. ,,Het gaat om de kwaliteit
van de rechtspraktijk. Wie verdedigt
je straks nog als je verdachte bent in
een strafzaak? Voor de tarieven die
Teeven wil invoeren kunnen specia-

ens is ber
‘In deze tijd roepen
mensen vooral om
hogere straffen’

reikt’

listen niet werken.’’ Daar komt nog
bij dat de eigen bijdrage die mensen
voor rechtshulp moeten betalen bij-
na is verdubbeld. Over de hele linie is
de situatie zorgelijk, vindt Scholt-
meijer. ,,Advocaten zijn broodnodig
om justitie tegenspel te kunnen bie-
den. Zonder rechtsbijstand staan
verdachten machteloos.’’

Die boodschap komt niet altijd

over bij het grote publiek. Scholt-
meijer: ,,In deze tijd roepen mensen
vooral om hogere straffen. Ik heb bij-
voorbeeld veel cliënten die PVV
stemmen. Dan zeg ik altijd: ‘Nou dat
is fraai. Met jouw strafblad wil de
PVV dat je opgesloten wordt en dat
de sleutel wordt weggegooid’.’’ Veel
mensen vergeten het belang van het
recht op een goede verdediging,
denkt de raadsman. ,,En dat is om te
janken.’’

Bij de Leeuwarder rechtbank en
het gerechtshof was niks te merken
van advocatenacties. Raadsman Er-
sen Albayrak: ,,Ik ben het met de kri-
tiek van mijn collega’s eens. Het
wordt op alle fronten moeilijker
voor verdachten en advocaten, maar
ik wil mijn client niet in de steek la-
ten.’’ Donderdag worden de plannen
aan de Tweede Kamer voorgelegd.

Advocaat Arthur Scholtmeijer: ,,Mensen zien het belang van een goede verdediging
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Advocaten in Amsterdam demonstreren tegen de bezuinigingsplannen.
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